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Úvodní slovo Úvodní slovo 
starostky obcestarostky obce
Vážení spoluobčané.
Právě se Vám dostává do rukou první ZPRAVODAJ OBCE 
BRANIŠOVICE roku 2016. Jsem ráda, že už konečně ne-
budeme jen psát o  tom, co bychom rádi, ale mohu už 
i konstatovat (nejen za sebe, ale i za celé obecní zastu-
pitelstvo), že už se nám daří některé věci realizovat. Vše 
není jen naše zásluha, ale také Vy, naši občané, nám ve-
lice pomáháte při zvelebování naší krásné obce. Buď už 
jen dobrým nápadem, radou nebo dokonce i osobní po-
mocí. A já jsem za to velice ráda. Nezáleží přece na tom, 
kdo co vymyslí nebo udělá, důležité je, že nám i zdán-
livá maličkost poslouží všem ke spokojenějšímu životu 
u nás, v Branišovicích.
Pokud jsme si vědomi vlastní hodnoty a přínosu pro ostat-
ní, nemáme potřebu na někoho působit nebo se mu snažit 
zavděčit. Petr Havránek

S úctou Jitka Vaculíková
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Život v BranišovicíchŽivot v Branišovicích
Výstavba kanalizace a ČOV:

I přes prvotní problémy, se kterými se potýkaly všechny 
obce svazku B. O. B., mohu říci, že jsme zatím jedinou 
obcí, která už může pouštět splašky na ČOV. Městys Ol-
bramovice se stále potýká s technickými problémy: nátok 
balastních vod a kvůli tomu se nelze připojit ani z Bohu-
tic. V současné době máme v naší obci připojeno asi sto 
dvacet nemovitostí, což je téměř polovina všech domác-
ností. Nicméně nátok na ČOV stále není dostačující. Dle 
posledních informací se situace s nátokem balastu v Ol-
bramovicích zlepšuje. V návaznosti na kolaudaci ČOV již 
můžeme zkolaudovat i  dříve vybudovanou kanalizaci 
v nové zástavbě. 
Jistě Vás zajímá, kolik fi nancí obec poskytla na výstav-
bu veřejné splaškové sítě a  ČOV. Stavba byla ze strany 
obce již profi nancována přes VaK Znojemsko a  to část-
kou 14  902  795 korun. I všechny přípojky od obecních 
nemovitostí jsou již zbudované a zaplacené. Celkové ná-
klady na kanalizační přípojky obecních nemovitostí jsou 
466 279 korun.
Tato stavební akce byla jistě nejvíce fi nančně nákladná za 
posledních pět let. Věřím, že nám bude kanalizace dobře 
a bezproblémově sloužit po dlouhý čas, stejně jako vodo-
vod nebo plynovod.
Důsledkem deštivého počasí nám některé komunikace 
v obci takzvaně sedají. Toto je stále řešeno s fi rmou VHS 
Břeclav, která tyto opravy zajišťuje. Vyskytne-li se problém 
s propadlou komunikací na Vaší ulici, oznamte to co nej-
dříve na OÚ. Nemusíme si všeho všimnout.

Budujeme, stavíme:

Na základě výsledků Vámi vyplněných dotazníků (v loň-
ském roce) jsme se pustili do výstavby a  rekonstrukcí 
chodníků a komunikací v obci.
Dořešili jsme zbudování chodníku pro pěší v  nové zá-
stavbě a  byla položena vrchní vrstva asfaltu na obou 
komunikacích. Tento projekt není nový, byla použita 
projektová dokumentace, která vznikla při výstavbě sítí 
v nové zástavbě, nicméně má platné stavební povolení. 

V nejbližších dnech bude zažádáno o kolaudaci. Na tuto 
stavbu jsme požádali JMK o dotaci a naší žádosti bylo vy-
hověno. Kraj nám tedy přispěje na tuto stavbu částkou 
200 000 korun.
Kompletní rekonstrukcí prošel také chodník vedoucí ke 
hřišti. Kromě obrubníků jsme nechali také vyměnit po-
klopy na dešťové kanalizaci. Chodník byl rekonstruován 
dle původního tvaru a délky. Stavba bude dokončena do 
konce tohoto měsíce.
V současné době také vzniká projekt na opravu a dostav-
bu chodníků v  ulici od hasičky ke kapličce, až k  přečer-
pávací stanici, a to po obou stranách komunikace ve Vi-
nohrádkách. Pokud se nám letos podaří vyřídit všechna 
povolení a vyjádření včetně stavebního úřadu, vyhlásíme 
výběrové řízení na zhotovitele a  během příštího roku 
zahájíme práce. Na této ulici bylo prodlouženo veřejné 
osvětlení a to o tři nové sloupy se svítidly.
Nová dlažba byla také položena za oběma okály. Původní 
byla odstraněna v důsledku budování splaškových přípo-
jek u obou bytových domů.
Ve spolupráci s fi rmou SÚS Břeclav se nám podařila vy-
jednat oprava části silnice: sjetá krajnice na krajské silnici 
vedoucí od Olbramovic ke státní. Oprava by měla být zre-
alizována v nejbližší době. 
V rámci zabezpečení majetku nájemníků v BD u státní sil-
nice, byly vyměněny oboje vchodové dveře. Nové dveře 
jsou již také objednány na hasičskou zbrojnici a také na 
OÚ – zadní vchod. K BD „Stará hospoda“ bude pořízeno 
v nejbližších dnech oplocení zahrad.
Jistě jste si už také všimli, že na rybníček Kačák byly poří-
zeny nové lavičky, nejen pro aktivní rybáře, ale i třeba jen 
pro návštěvníky, kteří vyhledávají tento kout za účelem 
relaxace. Tyto si svépomocí nainstalovali členové Spolku 
rybářů.
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Za zmínku stojí také pokračující práce v hasičské zbrojnici, 
jež zajišťují členové SDH Branišovice.
V neposlední řadě bych ještě ráda uvedla, že do kultur-
ního domu byly objednány nové stoly, které se již vyrábí, 
neboť ty staré už dosluhují. Do sálu chceme ještě letos 
pořídit nový bar a police na zboží: zázemí pro pořádání 
plesů a jiných akcí.

Myslíme na životní prostředí – třídíme odpad:

Vašemu velkému zájmu se těšilo i  třídění odpadů v do-
mácnostech. V současné době probíhá výběrové řízení na 
dodavatele plastových popelnic do domácností a  dopl-
nění nádob na veškerý tříděný odpad do sběrných hnízd 
po celé obci. Firma Envipartner, která s námi na projektu 
„Nakládání s  odpady v  obci Branišovice“ spolupracuje, 
nám bude také zajišťovat výběrové řízení na svozovou 
fi rmu. Aby odvoz odpadů byl efektivní jak službou, tak i fi -
nančně nejen pro obec jako celek, ale i pro každého obča-
na, kterému není lhostejný stav životního prostředí nejen 
u nás. Bude-li mít ještě někdo z občanů zájem o dodání 
popelnic na plasty a papír, může tak ještě učinit formou 
vyplnění dotazníku na OÚ.
Další novinkou je i  skutečnost, že všichni naši občané 
budou moci využívat sběrný dvůr vystavěný Městysem 
Olbramovice. Během prázdnin bude obci předložena 
smlouva na odběr odpadů a po jejím schválení v zastupi-
telstvu bude možné pro každého občana Branišovic ten-
to sběrný dvůr využívat.

Staráme se o bezpečnost dopravy – snižování rychlosti:

V příštím roce bude vyhlášený dotační titul na zajištění 
bezpečnosti v  dopravě. Na posledním zasedání ZO byli 
přítomni zástupci fi rmy Longevus, kteří nám nabídli Sys-
tém aktivního snižování rychlosti jedoucích aut v  obci. 
Principem funkčnosti Actibump je dynamické vytvoření 
zpomalovací nerovnosti v okamžiku porušení dopravních 
předpisů a související psychologický efekt z jejího přejetí. 
Tato metoda snižování je známa především ve Švédsku.  
Celkové náklady na tento zabezpečovací produkt jsou 
zhruba 2 000 000 korun. Pokud i na tento projekt bude 
možné čerpat dotace, jednalo by se zhruba o 80 – 85% 
z celkových nákladů na pořízení zpomalovacího zařízení. 
Výše uvedená fi rma již zahájila prvotní činnost na vytvá-
ření projektové dokumentace a  především analýz nut-
ných k projektové žádosti.

Staráme se o pořádek v obci - uklízíme:

Jako každoročně i letos obec zajišťuje úklidové a sezónní 
práce v obci. Tuto činnost provádí pracovníci ÚVP. Jedná 
se o úklid veřejného prostranství, sekání travního poros-
tu, pálení klestí, provádění postřiků plevele a jiné činnosti. 
Bohužel od letošního roku se zpřísnila pravidla pro přidě-
lování těchto pracovníků z  úřadu práce, proto můžeme 
využít jen minimální počet kapacit, hrazených z  dotací. 
Z tohoto důvodu se nám ne vždy podaří uspokojit všech-
ny Vaše požadavky. Tímto prosíme o pochopení.
Jedním z problémů, který nás také velmi trápí je narůs-
tání vandalismu v obci. Ne vše, co se některým jedincům 
zdá být vtipné, je pro celou obec přijatelné. Budete-li mít 
pocit, že se někde děje něco, co není správné (sprejeři, 
neuklizené výkaly od domácích zvířat, neustálé zakládá-
ní černých skládek, znečišťování ovzduší nebo spodních 
vod) sdělte to prosím na OÚ. Pokusíme se sjednat nápra-
vu. Velice děkuji.

Žijeme zdravě – cvičíme:

Další z  priorit, které vyplynuly z  dotazníkového šetření, 
bylo vyplnění volnočasových aktivit nejen dětí a  mláde-
že, ale všech věkových kategorií a sportovní vyžití v obci. 
Na základě těchto Vašich požadavků byly přikoupeny cvi-
čební prvky do místního Fit centra, herní prvky na fotba-
lové hřiště pro nejmenší (svépomocí nainstalovali členové 
TJ SOKOL Branišovice) a v neposlední řadě byly zakoupeny 
venkovní posilovací stroje na malé dětské hřiště. V příštím 
roce k venkovní posilovně dodáme workoutové prvky. No-
vinkou je také to, že o místní posilovnu se od nového roku 
stará paní Řeřuchová, která momentálně prochází rekvalifi -
kačním kurzem, pro získání osvědčení fi tnes trenéra.
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Žijeme kulturně:

O bohatém kulturním životě v Branišovicích, myslím, ne-
může být pochyb. Ostatně o těch akcích, které se konaly, 
se dozvíte z různých příspěvků v tomto vydání zpravoda-
je od místních spolků. Ráda bych tedy upozornila spíše na 
obecní akce, které nás ještě čekají do konce roku:
Setkání spřátelených obcí Čavoj a  Staatz – 6. srpna – 
7. srpna 2016
Promítání letního retrokina – poslední srpnová sobota 
27. srpna 2016 – Ať žijí duchové a Obecná škola
Návštěva MDB – 21. října 2016 – činohra – Brouk v hlavě
Setkání  branišovických jubilantů – 1. listopadová neděle 
– 6. listopadu 2016
Zahájení adventu – 1. adventní neděle – 27. listopadu 
2016
O všech akcích, které se uskuteční, budete ještě všichni 
informováni jednak formou plakátů, hlášením v rozhlase 
nebo esemeskou.

Ještě bych chtěla upozornit občany na knižní publikaci 
JIŽNÍ MORAVA SHŮRY, kterou je možné zakoupit na OÚ 
v  ceně 552 korun. Jedná se o  knihu leteckých snímků 
(i s Branišovicemi).

Slovo závěrem:

Přeji všem dětem pěkné vysvědčení, všem dospělákům 
bezstarostnou letní dovolenou a nám všem přeji léto bez 
nehod, nemocí a úrazů: léto plné slunce a pohody.

Za Obec Branišovice Jitka Vaculíková

Pietní akt u pomníkuPietní akt u pomníku

Setkání s válečným veteránem Jaroslavem SitaremSetkání s válečným veteránem Jaroslavem Sitarem

Práce zastupitelstva obce BranišovicePráce zastupitelstva obce Branišovice
Rád bych Vás informoval o  činnosti zastupitelstva obce 
v prvním pololetí letošního roku. Zastupitelstvo se sešlo 
třikrát. Celkem se projednalo více než padesát bodů za-
řazených do programu. Jednali jsme téměř devět hodin. 
Dále bylo vyhotoveno čtyřiasedmdesát usnesení. Pravi-
delně se jednání zúčastňují i místní občané a zapojují se 
do diskuze se zastupiteli. Návštěvnost a zájem o zasedání 
se téměř nemění. 

Zajímavosti č. 1, zastupitelstvo 11. února 2016

1. Členka zastupitelstva Ing. Lenka Fučíková rezignovala 
na mandát zastupitele, náhradníkem z téže kandidát-
ky byl pan Michal Renner, který složil slib zastupitele 
obce.

2. Zastupitelstvo schválilo znění „výzvy k podání nabídky 
na zhotovení zakázky pro stavbu: “ Branišovice – do-
končení komunikace a  chodníky na pozemcích p.č 
3018/3, 3018/8, 3019/2, 3024/1 v k.ú. Branišovice. Dále 
zastupitelstvo schválilo členy komise pro otevírání 
obálek s nabídkami a pro hodnocení nabídek. Komise 
se sešla 3. března 2016, druhé zasedání bylo 10. břez-
na 2016.

3. Zastupitelstvo vzalo na vědomí výběr fi rmy na zhoto-
vení obecních kanalizačních přípojek a schválilo zho-
tovitelem zakázky fi rmu Inženýrské stavby Neuman 
s.r.o.

4. ZPRAVODAJ OBCE BRANIŠOVICE – byl zaevidován 
jako periodický tisk a  má přiděleno evidenční číslo 
MK ČR E 22394. Zastupitelstvo  souhlasilo se zřízením 
tříčlenného „Výboru pro vydávání periodik Obce Bra-
nišovice“ ve složení: Marek Sovka, Filip Drybčák a Mgr. 
Jana Slaná – členové výboru.

5. Zastupitelstvo schválilo smlouvu o provedení hudeb-
ní produkce s DH Ištvánci. Cena za hudební produkci 
je v celkové výši 22 000 korun. Kapela bude hrát na ve-
černí veselici na tradičních Svatovavřineckých hodech. 

Zajímavosti č. 2, zastupitelstvo 24. března 2016

1. Zastupitelstvo schválilo  znění smlouvy na stavbu 
„Branišovice – Dokončení komunikace a chodníky na 
pozemcích p.č. 3018/3,3018/8,3019/2 a 3024/1 v k.ú. 
Branišovice“ v ceně 1 435 985,82 korun.

2. Zastupitelstvo schválilo místa pro oddávání v obci Bra-
nišovice na OÚ v zasedací místnosti, v areálu rybníčku 
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„Kačák“, v areálu zámečku, v areálu myslivny a v areálu 
Krčmy a hotelu u Císařské cesty v Branišovicích a se-
znam oddávajících ve složení Jitka Vaculíková – sta-
rostka a Marek Sovka – místostarosta.

3. Zastupitelstvo vydalo OZV číslo 1/2016 -  O stanovení 
systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, vyu-
žívání a odstraňování komunálních odpadů a nakládá-
ní se stavebním odpadem na území obce Branišovice.

4. Zastupitelstvo vydalo OZV číslo 2/2016 - O místním 
poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, 
přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunál-
ních odpadů.

5. Zastupitelstvo vydalo OZV číslo 3/2016 – Požární řád 
obce.

Zajímavosti č. 3, zastupitelstvo 9. června 2016

1. Zastupitelstvo bere na vědomí zprávu o Systému ak-
tivního snižování rychlosti na komunikacích, schvaluje 
pořízení  a zahájení činnosti na projektu s f. Actibump.

2. Zastupitelstvo schvaluje znění zadávací dokumentace 
pro zakázku „Nakládání s odpady v obci Branišovice“ 
se všemi přílohami, schvaluje znění výzvy k  podání 
nabídky a  prokázání splnění kvalifi kace pro zakázku 
„Nakládání s odpady v obci Branišovice“. 

3. Zastupitelstvo schvaluje členy komise pro otevírání 
obálek s nabídkami, posouzení a hodnocení nabídek 
pro zakázku „Nakládání s odpady v obci Branišovice“. 

První jednání komise se uskuteční 28. června 2016 od 
16:00 hod v zasedací místnosti OÚ v Branišovicích.

4. Zastupitelstvo schvaluje uhrazení částky 16 500 korun 
za hudební produkci DH Petrovanka na Svatovavři-
neckých hodech konaných 6. srpna 2016. Souhlasí se 
zněním Smlouvy o provedení hudební produkce a po-
věřuje starostku podpisem této smlouvy. Kapela bude 
hrát při pochůzce obcí a na odpolední veselici na tra-
dičních Svatovavřineckých hodech. 

5. Zastupitelstvo schvaluje znění smlouvy č. 52/2016 na 
stavbu „Branišovice – oprava chodníku ke hřišti“ a po-
věřuje starostku podpisem této smlouvy.

6. Zastupitelstvo bere na vědomí pořádání akce „Nezá-
vislý festival Branišovice XX“ konaný dne 20-21. srpna 
2016 se zkrácením doby nočního klidu do 03:00 ho-
din.

7. Zastupitelstvo souhlasí s  předloženou projektovou 
dokumentaci na stavbu „53-017 Branišovice“ – oprava 
mostu bez výhrad.(Jedná se o most naproti benzinové 
pumpě.)

Členové zastupitelstva se také podílejí na přípravě akcích 
pořádaných obcí Branišovice. Obecní zastupitelstvo se 
schází dle potřeby, nejméně však jednou za tři měsíce. 
Každý zastupitel hlasuje podle svého nejlepšího vědomí 
a svědomí pro dobro občanů obce Branišovice.

Marek Sovka, místostarosta obce 

Knihovna Knihovna 
Knihovna v Branišovicích prošla letos proměnou. V břez-
nu jsme obdrželi rozhodnutí o poskytnutí dotace od Mi-
nisterstva kultury z programu VISK 3, kdy se naše knihov-
na přejde ze systému evidence knih z programu CLAVIUS 
na program CLAVIUS REKS. Dále jsme pořídili dva nové 
počítače, čtečky čárových kódů a licence Microsoft Offi  ce. 
Od května také máme v knihovně nový nábytek: byly vy-
měněny stoly, židle a komody. 
Již zmiňovaná zařízení jsou již objednaná a  během čer-
vence se můžete těšit na inovace v naší obecní knihovně 
v Branišovicích. 

Marek Sovka, místostarosta obce
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Čeká nás plošná výměna občanských průkazůČeká nás plošná výměna občanských průkazů

Společenská kronikaSpolečenská kronika

Začátkem roku 2007 bylo město Pohořelice, stejně jako 
dalších deset obcí správního obvodu, převedeno pod 
okres Brno-venkov.  Z tohoto důvodu bylo v měsících le-
den – duben 2007 vyměněno ve správním obvodu ORP 
Pohořelice asi deset tisíc občanských průkazů (dále jen 
OP). Většina vyměněných OP byla vydána s platností na 
deset let. V současné době se blížíme k termínu, kdy pro 
většinu vydaných OP již skončí jejich platnost.
Zkontrolujte si tedy prosím platnost svého OP a v dosta-
tečném předstihu si požádejte o nový.  Vzhledem k tomu, 
že městský úřad Pohořelice disponuje jen jedním technic-
kým zařízením pro agendu OP – příjem žádostí o vyhoto-

V současné době žije v obci Branišovice k 20. červnu 2016  576 obyvatel.

vení a výdej hotových OP (toto zařízení navíc slouží i pro 
agendu cestovních dokladů), nečekejte s výměnou OP na 
poslední chvíli. Vyhnete se tak možným frontám, které se 
budou určitě po novém roce na úřadě tvořit.
Po domluvě s MV ČR je možné si na úřadě v Pohořelicích 
požádat o nový OP již nyní a bez poplatku. O výměnu OP 
můžete požádat také na kterékoliv obci s rozšířenou pů-
sobností v rámci ČR, ale tam může dojít k tomu, že po Vás 
budou vyžadovat poplatek – bezdůvodná výměna ještě 
platného OP. 

Ing. Zdeněk Blecha
tajemník MěÚ Pohořelice

Naši jubilanti 

od 1. ledna 2016 

do 30. června 2016

60 let

Velčev Ivan
Nováková Drahomíra
Klucho Josef

65 let

Musilová Milada
Pecová Jiřina
Slaný Josef
Mišunová Marie
Švajgrová Milada

70 let

Mišun Antonín
Velčevová Jitka
Florianová Libuše
Škarpa Stanislav
Fučík Pavel

75 let

Vaněk Josef
Vaňková Anna

85 let

Sitarová Marie

 

Narození:

Lenko Martin 11. 2. 2016
Knitl Lukáš 22. 3. 2016
Kříž Jan 26. 4. 2016

Úmrtí:

Katolický Miroslav, Branišovice 142
Strouhal Jiří, Branišovice 2
Vážan Jaroslav, Branišovice 3

Sňatky:

Jakub Plíska + Klára Podhrázká
Suchánek Pavel + Veronika Koudelová 

Zrebná Stanislava, účetní obce 

Svatba Jakuba a KlárySvatba Jakuba a Kláry
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Vítání občánkůVítání občánků

SDH BranišoviceSDH Branišovice

Obec Branišovice pozvala všechny své nové občánky ke 
slavnostnímu vítání, které proběhlo 22. června v osmnáct 
hodin v zasedací místnosti obecního úřadu. Příjemným zá-
žitkem pro rodiče i další příbuzné vítaných dětí bylo vystou-
pení našich školkáčků.  Mateřská škola si jako každoročně 
připravila bohatý program. Noví občánci obdrželi fi nanční 
dar od obce.  Akce byla určena pro všechny novorozence 
s trvalým bydlištěm v Branišovicích. Proběhlo zapsání na-

Hasičský ples

Letošní ples, který se konal 20. února 2016, jsme zahájili 
slavnostním předtančením žáků devátého ročníku olbra-
movické školy. Pak už zaplněný sál patřil tancechtivým 
návštěvníkům. Celým večerem nás provázela kapela Profi l. 
Pro účastníky byla připravená bohatá tombola. Půlnoc pak 
přinesla losování o hlavní cenu: selátko. Velice nás potěšila 
hojná účast a výborná nálada všech přítomných.
Jménem naší organizace děkujeme všem sponzorům 
a Obci Branišovice za spolupráci a podporu v naší činnosti.

Hasička

Probíhá rekonstrukce budovy hasičské zbrojnice. Rekon-
strukce je ve fázi dokončování uvnitř budovy, kde bude 
společenská místnost s malou kuchyňkou a toaletou. Větši-
nu prácí si zajišťují členové SDH svépomocí. K budově byla 
zbudována přípojka vody a splašková kanalizace.

Michal Zima, SDH Branišovice

šich nejmenších do knihy narození, dále nechybělo ani 
tradiční fotografování u kolébky, aby tak měli rodiče i děti 
trvalou vzpomínku na toto slavnostní uvítání do života. Na 
závěr vedení obce poděkovalo všem přítomným za účast, 
dětem za hezké vystoupení, paní učitelce za přípravu celé-
ho pásma a rodičům popřálo hodně síly, energie a radosti 
ze svých dětí. Ať se Vám v Branišovicích líbí milé děti a vy-
rostou z Vás řádní, pracovití a poctiví občané, kteří budou 
milovat svůj rodný kraj i svou vlast. Jmenovitě jsme vítali: 
Hynečka, Růženku, Honzíčka, Martínka a Lukáška. 

Marek Sovka místostarosta obce 
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Spolek rybářůSpolek rybářů

TJ Sokol BranišoviceTJ Sokol Branišovice

Rybáři se opět potýkali s  nedostatkem vody v  Kačáku, 
který spadá pod naši kontrolu. Horní rybník byl loven 
a  vypuštěn, tím pádem do našeho nenatéká voda. Pro 
přítok přirozený musí být horní rybník na téměř plné hla-
dině. Proto jsme museli vodu dočerpávat benzínovým 
čerpadlem, abychom zachovali potřebný stav hladiny 
vody pro přežití ryb, udrželi obsah kyslíku ve vodě a za-
bránili tvorbě sinic. To vše se nám podařilo a nebylo třeba 
dělat další opatření. Dále jsme nainstalovali na rybníčku 
lavičky, které zakoupila po dohodě obec, a tím se zlepši-
lo odpočinkové místo pro naše občany, kteří tam chodí 
na procházky, ale i venčit své mazlíčky, po kterých je také 
potřeba uklízet. Proto prosíme tyto lidi, aby nosily s sebou 
silonový pytlíček a po svém miláčkovi toto uklidili. 
Tradičně druhou sobotu v červnu pořádáme rybářské zá-
vody, které se letos vydařily jak počasím, tak i návštěvnos-
tí. Výsledky rybářských závodů uvádíme níže.
V letošním roce plánujeme výlov rybníka, a to na začát-
ku podzimu, ve spolupráci s  rybníkářstvím Pohořelice. 
Výlov se bude konat za účelem kontroly a vytřídění ryb, 
regulace stavu ryb, aby nedošlo k přemnožení nežádou-
cích živočichů v tomto rybníčku. Veřejnost bude včas in-
formována, kdy a jak tato akce proběhne a jakou formou 
zda bude prováděn i prodej ryb pro veřejnost. Tolik k naší 
práci a  závěrem děkujeme všem sponzorům, kteří naši 
činnost podporují. 
Výsledky rybářských závodů v  Branišovicích konaných 
dne 11. června 2016.

Dospělí: 

Sýkora Petr 598 cm
Tkadlec Roman 499 cm 
Hejtmánek Jiří 456 cm

Děti:

Mikula Tomáš 182 cm
Mikula Josef 95 cm
Kalenda Jiří 49 cm

Největší ryba – kapr 70 cm
Počet ulovených ryb 176 ks
- Úhoř 44ks
- Amur 5 ks
- Sumec 3 ks 

Stanislav Škarpa, předseda spolku 

Místní fotbalový klub zakončil podzimní část sezony na 
nelichotivém předposledním místě a měl tak co napra-
vovat. Do jarní části nastoupil se dvěma posilami. K týmu 
se přidali Ivan Láníček a Michal Gaga. Do prvního utkání 
proti Rybníkům nastoupili branišovičtí hráči nabuzeni 
a  slavili tři body za vítězství. V dalších kolech soutěže 
získal TJ Sokol Branišovice celkem sedm bodů za jedno 
vítězství a čtyři remízy. V celkovém umístění na konci se-
zony si však tým i  přes lepší výkony pohoršil a  skončil 
poslední, když k podzimním pěti bodům přidal dalších 
deset z jarní části. Nelichotivá bilance utkání se projevila 
i na skóre. Branišovický celek vstřelil třicet jedna branek, 
obdržel jich však šedesát čtyři. Nejlepším střelcem byl 
Jan Škůrek, který se postaral o  drtivou většinu branek 
domácího týmu.
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Klub důchodců a jejich přátel – BranišoviceKlub důchodců a jejich přátel – Branišovice

ZO ČSCH – BranišoviceZO ČSCH – Branišovice

Náš klub se sešel v  počtu pětatřiceti členů na výroční 
členské schůzi letos v lednu, kde jsme zhodnotili naši čin-
nost za minulý rok. K svátku MDŽ nám naši muži z výboru, 
p. Hlaváček a p. Hošek, popřáli a obdarovali nás kytičkou, 
za což jim ještě jednou děkuji. V dubnu naše ženy pomoh-
ly upéct koláče na svatební hostinu p. Plískové. V květnu 
jsme se zúčastnili oslavy Svátku matek. V červnu proběh-

Spolek chovatelů Branišovice pracuje v roce 2016 s člen-
skou základnou deset členů, kteří se i  přes malý počet 
aktivně podílí na údržbě areálu chovatelů, přípravě na vý-
stavu a chodu při samotné výstavě.
V letošním roce se u nás bude konat společně s místní vý-
stavou i výstava okresní (okresu Znojmo), ale i přes to se 
zde účastní chovatelé z celé Moravy. Výstava proběhne 8. 
a 9. října 2016 v areálu ČSCH Branišovice. Bližší informace 
o  výstavě budou předem vyhlášeny OÚ Branišovice, na 
internetových stránkách obce Branišovice a na plakátech.
 Za pozornost stojí účast našich členů na výstavách, které 
se v letošním roce již konaly a to výstavy  ČSCH Znojmo, 
Suchohrdly, Prosiměřice, a které se ještě v letošním roce 
budou konat:
• Výstavy ČSCH ZO Skalice 18. - 19. června 2016
• Okresní výstava mláďat Skalice 17. - 18. září 2016
• Celostátní výstava mláďat v Olomouci 2. - 4. září 2016
• Výstava ČSCH ZO Jezeřany 24. - 25. září 2016 
• Krajská výstava mladých chovatelů Jezeřany 24. - 25. 

září 2016
• Oblastní výstava Podyjí v Práčích 15. - 16. Října 2016, 
• Krajská výstava v Brně 3. - 4. Prosince 2016

Chtěli bychom poděkovat obci Branišovice nejen za pod-
poru při údržbě areálu chovatelů, ale hlavně za fi nanční 
podporu ve formě dotací na výstavu. Poděkování také 
patří spolupracujícím spolkům a to SDH Branišovice, SM 
Domino, spolku rybářů Branišovice, rovněž za sponzorské 
dary těchto organizací, dary soukromých fi rem a jednot-
livých občanů.  

lo přátelské posezení celého klubu na rybníčku Kačák. 
Dále máme naplánovaný zájezd spojený s místní Chasou 
na Zámek Lysice u Blanska a prohlídku Punkevní jeskyně. 
V říjnu oslavíme Den seniorů s malou ochutnávkou vína 
a kulturním programem. 

Alena Mišunová, předsedkyně spolku
foto na titulní straně

I přes nepovzbudivé umístění je však nutné zdůraznit, že 
celkový projev týmu se v jarní části oproti podzimu výraz-
ně zlepšil. Účast na trénincích, které vede trenér Petr Peca, 
také vzrostla. Nezbývá tedy než doufat, že v nové sezoně 
se i fanoušci dočkají lepšího umístění, více bodů a lepších 
výkonů.
TJ Sokol Branišovice se účastnil i  jiných než pouze spor-
tovních akcí v obci. Společně s Branišovickou chasou se 
podílel na Pálení čarodějnic na konci dubna. V polovině 

června pak s Chasou a Dominem organizoval Den dětí.
Nová sezona začne pro místní tým až v polovině srpna. 
Dlouhé období bez soutěžního utkání alespoň částečně 
vyplní již tradiční turnaj v  nohejbalu. Ten se letos usku-
teční v sobotu 16. července a tímto bychom Vás všechny 
chtěli na tuto událost jménem Sokolu pozvat, ať už jako 
aktivního účastníka či pouze diváka.
Sportu zdar!

 Josef Šťastný  předseda TJ Sokol Branišovice 

Závěrem bychom také chtěli oslovit občany, kteří mají 
nadšení a  zájem o  chovatelství, že mohou kontaktovat  
jednatelku ČSCH Branišovice paní Lydii Čajkovou na tele-
fonu 607 910 560.

 S pozdravem členové ZO ČSCH Branišovice 
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SM DominoSM Domino
Maškarní ples pro děti

Na sobotní odpoledne 19. března 2016 si členové SM Do-
mina a Branišovické chasy připravili tradiční maškarní ples 
pro děti. Kromě místních dorazili i návštěvníci přespolní.
Maškarní veselí se neslo v  duchu písní, tance a  soutěží. 
Byla to přehlídka princezen, zvířátek, čarodějů, opravářů, 
rytířů, mimoňů, broučků, berušek a řady dalších přestro-
jení. Zábavné odpoledne nám zpříjemnily mažoretky 
z  Pohořelic. Pro děti byla připravena bohatá tombola. 
Nechyběl ani tradiční charitativní prodej. Tentokrát jsme 
prodávali perníková velikonoční vajíčka. Výtěžek bude 
rozdělen na dvě části. První polovina částky bude věno-
vána Honzíkovi Novotnému z Olbramovic a druhá místní 
mateřské škole.
Milé děti, rádi bychom Vám poděkovali za hojnou účast 
na letošním plese, za přehlídku krásných masek i za chuť 
si s  námi zasoutěžit. Všichni jste byly úžasné. Snad se 
i Vaši dospěláci pobavili a vybrali si z nabídky občerstvení. 
K tanci nám hrál DJ Marek. Karneval jsme ukončili soutěží 
židličková.
Děkujeme všem sponzorům a  občanům, kteří fi nančně 
nebo věcně přispěli na tombolu. Velký dík patří také čle-
nům Branišovické chasy a SM Domina.

Dětský den

TJ Sokol Branišovice, SM Domino a  Branišovická chasa 
společně 11. června 2016 uspořádaly dětský den.
Hned na začátku dostalo každé dítě průkazku, do níž za 
plnění úkolů na různých stanovištích sbíralo body a poté 
dostalo odměnu. Děti měly k dispozici skákací hrad i na-
fukovací skluzavku a malování na obličej. Velkým zpestře-
ním odpoledne byla ukázka výcviku psů, kterou si připra-
vili členové z kynologického spolku Pohořelice. Navštívil 
nás také hasiči. A to jak místní dobrovolní, tak pohořeličtí 
profesionální. Děti si mohly prohlédnout hasičská auta 
a vyzkoušet si např. sirénu, stříkání z hadice a spoustu dal-
ších věcí. Pro všechny účastníky bylo připraveno bohaté 
občerstvení. Děkujeme sponzorům akce – Hugo Šilber-
ský, KM Beta a Ragt Czech s.r.o. Těšíme se na Vás při dal-
ších plánovaných akcích – LAMPIÓNOVÝ PRŮVOD (28. říj-
na2016), MIKULÁŠSKÁ BESÍDKA (3. prosince 2016).

Kateřina  Řeřuchová
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Jaro v naší školceJaro v naší školce Branišovická chasaBranišovická chasa
Příroda na jaře tvoří vítané příležitosti k mnoha aktivitám 
s poznávacím či estetickým účinkem. Příroda kolem naší 
školky je vychovatelem sama o sobě, my jen připravuje-
me podněty a jsme dětem průvodci na této cestě. Je tře-
ba, aby děti chápaly její ochranu jako nezbytnou pro svůj 
život.
Výborným a všeobecně dostupným materiálem pro hru 
a experimentování pro nás byla například vycházka k ryb-
níku. Cestou děti pozorovaly a pojmenovávaly jarní rostli-
ny, živočichy, hmyz, naslouchaly zvukům bzučení, skřeho-
tání a kdákání. Vyprávěly si, co všechno se může odehrát 
na hrázi a u stavidla, čím nás mohou překvapit zarostlé 
břehy, co je skryto pod hladinou rybníka. Svůj citový pro-
žitek z vycházky společně vyjádřily kresbou a malbou na 
velký arch papíru.
To, že děti se nejlépe učí a nabývají zkušenosti prožitkem 
možností „osahat“ si vše nové a neznámé se potvrdilo při 
návštěvě místních hasičů ve školce. Děti si mohly prohléd-
nout vybavení, vyzkoušet část výzbroje a  prozkoumat 
vnitřní interiér hasičského auta. Typickým zvukem hou-
kajícího auta se s námi starosta hasičů Jan Peca, členové 
Josef Vaněk st. a Josef Vaněk ml. rozloučili a nutno říci, že 
jim děti poděkovaly nadšeným pokřikem a máváním.
Jarní atmosféra přirozeně vybízí k  oslavě mateřství, tak 
i  letos jsme druhou květnovou neděli připravili pro ma-
minky, babičky i ostatní občany Branišovic kytičku básní, 
písní a tanečků na téma „Myšky a kocourci.“ Byli jsme rádi, 
že naše vystoupení potěšilo, což dokazoval velký potlesk 
a sem tam ukápnutá slzička těch nejbližších.
Konec školního roku se rychle blíží a my se připravujeme 
na rozloučení s předškoláky, na hledání pokladu a návště-
vu zámku v Rosicích, kde mají pro nás připravený bohatý 
program.
Děkujeme starostce obce Jitce Vaculíkové, místostaros-
tovi Marku Sovkovi za pomoc při kulturních akcích, SM 
Dominu za velký fi nanční příspěvek na školní výlet, Bra-
nišovické chase za fi nanční příspěvek na kostýmky dětí, 
Hugo Šilberskému, manželům Ivoně a Václavovi Mišuno-
vým a Janě Švajgrové za věcné dary.
Všem přejeme krásnou letní dovolenou.

Za MŠ Branišovice Vlasta Zimová

Masopust

Po roční pauze jsme se opět rozhodli obnovit tradici ma-
sopustního průvodu obcí. 13. února 2016 se masky v hoj-
ném počtu sešly před kulturním domem. Spolu s námi se 
opět zúčastnilo mnoho občanů, včetně členů SM Domi-
no. Myslím si, že lidé obnovení tradice přivítali. Důkazem 
toho bylo vlídné chování a drobné pohoštění v podobě 
koblih, které si pro nás připravili branišovičtí lidé. 

Pálení čarodějnic

V sobotu 30. dubna 2016 se na místním hřišti konalo pálení 
čarodějnic, které měl pod palcem TJ Sokol a Branišovická 
chasa. Společně jsme pro děti přichystali spoustu zábav-
ných soutěží a  pro všechny, kteří 
se rozhodli navštívit akci, i  občer-
stvení v  podobě špekáčků. Ačkoli 
samotné pálení začínalo v šest ho-
din odpoledne, lidé se scházeli už 
o hodinu dříve. Celé akce se dle nás 
vydařila, účast byla hojná a těšíme 
se na další spolupráci. 

Ukliďme Česko! 

Branišovická chasa je sdružení mladých lidí a nových ná-
padů, proto hledáme stále nové způsoby využití volného 
času v naší obci. Jedním z důkazů je akce Ukliďme Česko, 
které jsme se rozhodli 16. dubna zúčastnit. Sešli jsme se 
o půl desáté ráno a byli jsme velmi potěšeni, že se k nám 
přidali i lidé z Branišovic, zejména ti s malými dětmi. Naše 
trasa vedla na černou skládku za potokem u  dětského 
hřiště. Tam jsme nasbírali opravdu hodně nepořádku, ale 
nikdo z nás se nenechal odradit a pokračovali jsme dále 
obcí. Akce se vydařila i díky krásnému slunečnému počasí 
a dobré náladě účastníků.  Po úklidu naší vesničky každý 
zúčastněný dostal sladkou odměnu. Tradici pořádání Dne 
Země hodláme udržet i do dalších let. 

Aneta Sovková Branišovická chasa
 

Branišovická chasa by Vás touto cestou chtěla srdečně 
pozvat na tradiční krojované hody, které se budou ko-
nat 6. a 7. srpna před prostranstvím u kulturního domu. 
K tanci a poslechu nás bude doprovázet dechová hudba 
Petrovanka a Ištvánci ze Šardic. Budeme se na Vás těšit. 

Lenka Opluštilová, předsedkyně spolkuDen matekDen matek
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Závěrečné slovo Závěrečné slovo 
místostarostymístostarosty

Ordinace praktického Ordinace praktického 
lékaře pro dospělé

Vážení občané naší obce, právě jste dočetli zpravodaj 
obce Branišovice. Doufám, že informace obsažené 
v tomto čísle, Vám budou užitečné a že zde byly od-
povězeny všechny Vaše otázky. Jedná se o historicky 
první zaregistrovaný zpravodaj obce, který má při-
děleno evidenční číslo od Ministerstva kultury. Jako 
periodikum bude vycházet dvakrát ročně. 
Chtěl bych Vám popřát krásné prázdniny a  hodně 
odpočinku a  dovolené. Školákům, ať si užijí krásné 
vysvědčení, a pokud se letos něco nepovedlo, příště 
to bude určitě lepší. Závěrem bych Vás chtěl poprosit, 
abyste se účastnili kulturních akcí, které se v obci ko-
nají. Právě tyto akce jsou určeny pro Vás, občany naší 
obce, a bez Vás to nejde. V případě jakéhokoliv pro-
blému jsme tu pro Vás a rádi Vám pomůžeme. 
„Jediné, čím se lidstvo vykoupí, je spolupráce.“
– Bertrand Russell

Marek Sovka

Vážení spoluobčané,
dovoluji si Vás informovat,  že  
ordinace praktického lékaře pro 
dospělé, umístěná ve zdravotním 
středisku  s dalšími odbornými 
lékaři na ul. Nádražní 195 v Hru-
šovanech u Brna přijímá nové kli-
enty. 

Provádíme :

- Pracovně lékařské služby  pro podniky (dříve  závodní 
péče)

- Přednášková  činnost
- Preventivní prohlídky 
- EKG vyšetření 
- Monitoraci krevního tlaku (tlakový Holter)
- Péči o diabetiky II. typu
- Prevence onkologických onemocnění
- CRP a glykemii  u akutních onemocnění 
- Očkování  (nově  proti zápalu plic u osob nad 65 let 

zdarma) 
- Návštěvní služby dle objednání 

Tel.: 547 237 415
Mob.: 732 715 677
e-mail.: zdenka.novakova77@seznam.cz
www.novakova-lekar.cz


